

ឪពុកម្តាយខ្មែរដែលជួបប្រទះនឹងការរើសអើងជាតិសាសន៍

ក្នុងវគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះ [កម្មវិធី Best Starts for Kids (BSK)] ចែករំលែកលទ្ធផលនៃការស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍

ការរើសអើងជាតិសាសន៍ពីការស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍ ឆ្នាំ 2019 [BSK] រួមជាមួយនឹងការប្រតិបត្តិ និងទស្សនៈពីក្រុមគ្រួសារ

ដែលបានពិនិត្យមើលលទ្ធផលស្រាវជ្រាវមួយចំនួននៃសម្រាប់សហគមន៍របស់ពួកគេ។ ទូទាំងសហគមន៍ BIPOC ចំនួន 10 កន្លែង ក្រុមគ្រួសារទាំងនោះប្រឈមនឹងការរើសអើងជាតិសាសន៍ក្នុងកម្រិតផ្សេងៗគ្នា ក្នុងគ្រប់ដំណាក់កាលនៃជីវិត ហើយត្រូវបានរាយការណ៍ថាការរើសអើងជាតិសាសន៍មិនត្រូវបានរាយការណ៍គ្រប់ទេនៅក្នុងការស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍នៅតាមទីកន្លែងសាធារណៈ និងកន្លែងធ្វើការ។ ក្រុមគ្រួសារមួយចំនួនបានប្រើប្រាស់យល់ស្របថា ការរើសអើងជាតិសាសន៍កើតឡើងភាគច្រើននៅសាលាក្នុងស្ថានភាពក្រីក្រ ហើយសហគមន៍ភាគច្រើនបានរៀបរាប់អំពីការរើសអើងជាតិសាសន៍ក៏មានកើតឡើងនៅក្នុងប្រព័ន្ធមន្ទីរថែទាំសុខភាពផងដែរ។ ចំពោះព័ត៌មានបន្ថែមអំពីលទ្ធផល

ពិភាក្សា នៅហាងកាហ្វេ សម្រាប់ការរាយការណ៍ដ៏ពេញលេញមួយ [កម្មវិធីសហគមន៍

ជួបជុំគ្នា នៅហាងកាហ្វេ] (មានតែភាសាអង់គ្លេសតែប៉ុណ្ណោះ) តាមរយៈ: [\[https://bit.ly/3pMbzgff\]](https://bit.ly/3pMbzgff)



74% នៃឪពុកម្តាយខ្មែរបាននិយាយថា ពួកគេបានជួបប្រទះនឹងការរើសអើងជាតិសាសន៍។

ក្នុងចំណោមឪពុកម្តាយខ្មែរដែលបានជួបប្រទះនឹងការរើសអើងជាតិសាសន៍ជាច្រើនរាល់ថ្ងៃ៖

- 54% ខណៈដែលពួកគេទទួលបានថែទាំសុខភាព
- 57% នៅតាមប្រព័ន្ធការណែនាំរបស់កូន
- 63% នៅសាលារៀនរបស់កូន

ឪពុកម្តាយខ្មែរចំនួន 26 នាក់បានចូលរួមធ្វើការស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍ ឆ្នាំ 2019 ។



ចំណុចសំខាន់ៗនិងប្រធានបទចម្បងពីការពិភាក្សា៖

អ្នកចូលរួមពិភាក្សា នៅហាងកាហ្វេភាគច្រើនបានយល់ស្របថាខ្លួនគេ ផ្ទៃក្នុងគឺជាបុរសនៃការជួបប្រទះការរើសអើងជាតិសាសន៍របស់ពួកគេ ដូចជា ភាពលំបាកក្នុងការទំនាក់ទំនងដែល

មិនបានដោះស្រាយដោយសាលារៀន និងការរើសអើងនៅកន្លែងធ្វើការ។ អ្នកចូលរួមបាននិយាយអំពីការមើលងាយគិតឈប់ឈរភាពមិនឲ្យតម្លៃ។ ពួកគេក៏មានអារម្មណ៍ជាទូទៅផងដែរថា សាលារៀនមិនខ្វល់ពីសហគមន៍ខ្មែរ ដោយសារខ្លះការខិតខំប្រឹងប្រែងក្នុងការធ្វើអោយការទំនាក់ទំនងរវាងក្រុមគ្រួសារនិងសាលារៀនមានភាពប្រសើរឡើង។ ពួកគេក៏បានលើកឡើងថា ក្រុមគ្រួសារមួយចំនួននិងការទំនាក់ទំនងផ្សេងទៀតពីសាលារៀនដែលត្រូវបានចែកចាយគឺមានតែភាសាអង់គ្លេសប៉ុណ្ណោះ។

អ្នកចូលរួម [នៅហាងកាហ្វេ] ក៏មានអារម្មណ៍ផងដែរថា ចំនួនអ្នកចូលរួមធ្វើការស្រាវជ្រាវ និងចំនួនប្រជាជនខ្មែរដែលរើសអើងការធ្វើស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍ ហើយទិន្នន័យមិនឆ្លុះបញ្ចាំងពីសហគមន៍របស់ពួកគេទេ ដោយសារអត្រា អ្នកចូលរួមមានកម្រិតទាប។

“សូម្បីតែខ្ញុំ អាចនិយាយភាសាអង់គ្លេស ហើយមានចំណេះដឹងច្រើន ហើយខ្ញុំបានធ្វើការជាអ្នកប្រឹក្សាសាលារៀន និងមន្ត្រីពេទ្យប៉ុន្តែខ្ញុំនៅតែឮគេនិយាយថា ខ្ញុំមិនមែនជាគ្រូបង្រៀនដែលត្រូវបានដោះស្រាយនៅក្នុងស្ថានភាពដូចគ្នាទេ”
- ខ្មែរ អ្នកចូលរួមពិភាក្សា នៅហាងកាហ្វេ

“ខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថាសាលារៀនមិនខ្វល់ពីសហគមន៍ខ្មែរយើងទេ”
- ខ្មែរ អ្នកចូលរួមពិភាក្សា នៅហាងកាហ្វេ

“ទោះបីជាយើងមានជំនាញដូចគ្នា និងអាចនិយាយភាសាអង់គ្លេសបានល្អ ដូចជាការអមើកផ្សេងទៀតក៏ដោយ ក៏យើងមិនអាចទទួលបានឋានៈដូចពួកគេដែរ ដោយសារនិយោជកមិនឲ្យតម្លៃលើចំណេះដឹងនិងជំនាញរបស់យើង”
- ខ្មែរ អ្នកចូលរួមពិភាក្សា នៅហាងកាហ្វេ



សម្រាប់ការពិភាក្សា ជាមួយប្រជាជនខ្មែរ សហគមន៍ជួបជុំគ្នា នៅហាងកាហ្វេ ត្រូវបានសម្របសម្រួលជាភាសាខ្មែរ។ ឪពុកម្តាយខ្មែរដែលបានជួបប្រទះនឹងការរើសអើងជាតិសាសន៍ ត្រូវបានកំណត់នៅលើក្រដាសស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍ ឆ្នាំ 2019 ។ មន្ត្រីប្រឹក្សាសាលារៀនមិនមែនជាតិសាសន៍ជាច្រើនត្រូវបានជួបប្រជុំនៅក្នុងប្រទេសខ្មែរ ឬនៅក្នុងប្រទេសនៃជាតិសាសន៍មួយ យូរជាងពួកគេបានប្រើប្រាស់ (ឧ. ឪពុកម្តាយដែលបានប្រើសរសេរនៅលើក្រដាសស្រាវជ្រាវស្តីពីការរើសអើងជាតិសាសន៍ មិនមែនជាតិសាសន៍ខ្មែរនិងជាជនជាតិស៊ី ហា លី លទ្ធផលនៃការឆ្លើយតបរបស់ពួកគេនឹងត្រូវបានរាប់បញ្ចូលថា ជាជនជាតិខ្មែរ និងជាជនជាតិស៊ី ហា លី) ។ ប្រតិបត្តិការដែលដោយសហគមន៍សហគមន៍ខ្មែរ។